
Protokół z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego, 
Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 20.03.2024 roku. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 
3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji.  
6. Organizacji ruchu rejonu skrzyżowania w Suchym Lesie ulic Obornicka/Sucholeska przy 

stacji paliw BP – dalsze informacje.  
7. Opiniowanie projektów uchwał i oświadczenia przygotowanych na najbliższą sesję rady 

gminy.  
8. Wolne głosy i wnioski. 
9. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 

Przewodniczący J. Dudkiewicz otworzył posiedzenie Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 
Środowiska i Spraw Komunalnych, powitał członków Komisji, gości oraz stwierdził 
prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności.  

Ad. 5. 
Protokół z dnia 28.02.2024 roku został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 6. 
W sprawie organizacji ruchu rejonu skrzyżowania w Suchym Lesie ulic Obornicka/Sucholeska 
przy stacji paliw BP z-ca wójta I. Ciok poinformowała członków komisji o tym, że odbyły się 
rozmowy i są one teraz przedmiotem dalszych rozmów referatu BI i wykonawcy. Jeśli chodzi o 
przeprojektowanie organizacji ruchu (ewentualnie ścięcia), to oczywiście odbędzie się zgodnie z 
projektem, który musi ulec teraz weryfikacji zmiany i musi nastąpić aktualizacja. Ustalenia nie 
zostały jeszcze sfinalizowane.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał, czy na spotkaniu wykonawca przyznał się do pewnych 
niedoskonałości? Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że gmina dąży do pozytywnego rozwiązania 
tych wskazań, które były wcześniej.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz przytoczył treść protokołu z 12.12.2023 roku z którego wynika, że 
wprowadzane korekty/zalecenia muszą zaowocować zmianą projektu organizacji ruchu i 
zapytał, czy padły jakieś daty? Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała przecząco, ponieważ 
zatwierdzenie zmiany organizacji ruchu jest nie tylko w gestii gminy. Poza projektantem gmina 
nie może wiele zrobić jeśli chodzi o uzgodnienia, ponieważ jest to powiat i ZDP. Gmina nie jest w 
stanie przewidzieć kiedy opinia powstanie.  
 



Radna J. Radzięda zakomunikowała, że rozdzielacze pasów zamontowane na ul. Sucholeskiej 
wciąż się odrywają. Czy nie byłoby sensownie się ich na stałe pozbyć?  
 
Radna A. Ankiewicz odpowiedziała, że nie można się ich pozbyć. Rozgraniczają one dwa 
markety. Niestety rozdzielacze są niewidoczne.  
 
Ad. 7. 

• Projekt uchwały   zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu korzystania z gminnych 
obiektów użyteczności publicznej – świetlic wiejskich, osiedlowych i Domu 
Osiedlowego. 

 
Przewodniczący J. Dudkiewicz omówił projekt uchwały i oznajmił, że wraz z zarządem Osiedla 
Grzybowego postuluje nieopiniowanie projektu uchwały do momentu uzyskania odpowiedzi na 
szereg nurtujących społecznie pytań.  
 
Radny R. Banaszak zaznaczył, że jeżeli do regulaminu działania świetlicy wpisana jest godzina 
22.00 i nie jest ona w żaden sposób respektowana i za przyzwoleniem przewodniczącego 
godziny są przedłużane, to co da zmiana na godzinę 20.00 jeśli nadal ta godzina nie będzie 
respektowana?  
 
Mieszkanka Osiedla Grzybowego poinformowała członków komisji, że emisja hałasu 
dobiegającego ze świetlicy jest bardzo uciążliwa. Należy myśleć o tym, żeby wszystkie 
inicjatywy przenieść na ul. Nektarową. Mieszkanka przyszła na posiedzenie, ponieważ została 
do tego przymuszona z powodu opublikowana na facebooku jej danych osobowych przez zarząd 
Osiedla Grzybowego. Ludzie atakują ją przed własnym domem. Informacja jest „zakrzywiona”. 
Ludzi pytają, dlaczego ona chce zlikwidować tę świetlicę? Mieszkanka zaprotestowała 
przeciwko takiemu rządzeniu przez zarząd Osiedla Grzybowego. Ona i sąsiadka czują się 
osaczone.  
 
Radna J. Radzięda poprosiła przewodniczącego J. Dudkiewicza o odniesienie się do tego, że jako 
zarząd zostały udostępnione dane osobowe mieszkanki. To jest niedopuszczalne. Radna 
zapytała jak wygląda kwestia przygotowywania świetlicy na ul. Nektarowej? Czy da się tam 
przenieść głośne zajęcia z Osiedla Grzybowego? W jakim trybie odbyła się impreza z udziałem 
orkiestry? Zdaniem radnej, przewodniczący J. Dudkiewicz swoim zachowaniem (przyzwoleniem 
na głośne imprezy) sam sprowokował powstanie omawianego projektu uchwały.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz odpowiedział, że trzykrotnie/dwukrotnie była z mieszkanką 
wymieniana korespondencja i dane nie były ujawniane.  
 
Mieszkanka odpowiedziała, że dane publikowane były za każdym razem. Mieszkanki tego nie 
podnosiły, ponieważ przewodniczący J. Dudkiewicz za każdym razem obiecywał poprawę i 
ograniczenie godzinowe i podejmowane odpowiednie działania. Są działania podejmowane, ale 
nie są one skuteczne.  
 



Przewodniczący J. Dudkiewicz odpowiedział, że przed pojawieniem się pisma, na portalach 
facebookowych pojawiły się też wypowiedzi mieszkanki dotyczące jego osoby z imienia i 
nazwiska. Pan Dudkiewicz uznał, że wszyscy wiedzieli o jaką osobę chodzi i w związku z tym 
uznał, że nie ma potrzeby dalej chronić jej danych.  
 
Sekretarz M. Kołodziejczak zaznaczył, że przewodniczący jest osobą publiczną, a mieszkanka 
taką osobą nie jest. To jest poważna sprawa.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz oznajmił, że oczywiście poniesie konsekwencje swojego 
postępowania. Jeśli chodzi o problem pana dyrygenta Żeleźkiewicza dotyczący udostępnienia 
świetlicy, to pan Dudkiewicz przyszedł do obu/trzech sąsiadek, poinformował i zapytał o 
planowe spotkanie ok. 14 osób (po koncercie ostatkowym), które chcą spotkać się przy kawie 
(jak zaznaczył: spotkanie incydentalne). Pierwsza odpowiedź pana Dudkiewicza na temat 
udostępnienia świetlicy była negatywna ze względu na to, że są inne lokale. Okazało się, że 
wszystkie lokale były już pozajmowane. Osoby na spotkanie przybyły ok. 22:15. Podczas 
spotkania pan Dudkiewicz prowadził swoje prace socjalne w oddzielnym pomieszczeniu. 
Zaskoczyło go to, że w pewnym momencie pojawił się alkohol i wówczas (parę minut przed 
północą) poprosił, aby spotkanie zakończyć. Świetlica została zamknięta o godz. 00:20. Zgadza 
się to, że osoby zostały na placu i kontynuowały spotkanie.  
 
Z-ca wójta I. Ciok wskazała, że wynajęcie świetlicy rozpoczęło się po godzinach działania 
wynikających z dotychczasowego regulaminu.  
 
Radna J. Radzięda zapytała, czy uczestnicy spotkania zapłacili za wynajem świetlicy?  
 
NPP T. Lisowski poinformował, że urząd nie otrzymał wniosku o wynajem i nie było zgody.  
 
Z-ca wójta I. Ciok poinformowała członków komisji, że prowadzone są prace adaptacyjne w 
nowej świetlicy. Opiekunem świetlicy będzie przewodniczący/a zarządu Osiedla Suchy Las. ZHR 
i ZHP bardzo chętnie skorzystały z oferty na użytkowanie świetlicy jako harcówki.  
 
Uczestnik kółka brydżowego zaznaczył, że nie miałby nic przeciwko, aby kółko przeniosło swoją 
działalność do świetlicy przy ul. Nektarowej.  
 
Mieszkanka zaapelowała o uszanowanie rodzin sąsiadujących ze świetlicą na Osiedlu 
 Grzybowym. Do godz. 20.00 codziennie jest wiele różnych hałasów.  
 
NPP T. Lisowski poinformował, że zmiana regulaminu dotyczy godzin i jest już w nim wpisana 
świetlica przy ul. Nektarowej. Pan Lisowski dodał, że każdy ma prawo do spokoju i odpoczynku 
w swoim lokalu, a w regulaminie wyraźnie jest napisane jakie obowiązki spoczywają na osobach 
korzystających ze świetlicy i na opiekunach świetlic. T. Lisowski wskazał, że przewodniczący nie 
mówi prawdy w sprawie omawianego powyżej spotkania i wybielając zdarzenia, które miały 
miejsce roztacza on czarną wizję zamknięcia świetlicy i zajęć. Pan Lisowski zaznaczył, że zajęcia 
w świetlicy należy dostosować do warunków tam panujących i ograniczenie funkcjonowania 



niczego nie likwiduje, bo jest wiele innych świetlic, gdzie zajęcia mogą się odbywać, a 
mieszkańcy gminy mogą z nich korzystać.  
 
Radny R. Banaszak zaproponował, aby zmienić osobę odpowiedzialną za świetlicę albo 
zorganizować inny nadzór urzędu nad tą świetlicą, która stała się samowolą.  
 
Z-ca wójta I. Ciok zapytała czy na Osiedlu Grzybowym każdy użytkownik świetlicy ma swoje 
klucze?  
 
Uczestniczka zajęć fitness dla seniorów na Osiedlu Grzybowym wskazała, że nie ma nic 
przeciwko przeniesieniu zajęć na ul. Nektarową. Jedyna jej obawa, to posadzka w świetlicy 
(obawa przed kontuzją). Kolejna uczestniczka zajęć zapytała o możliwość zakupienia wykładziny 
do nowej świetlicy i zapytała o sens utrzymywania świetlicy w Jelonku, gdzie praktycznie nic się 
nie dzieje. Lepiej pieniądze z wynajmu Jelonka wykorzystać na przygotowanie świetlicy przy ul. 
Nektarowej (lustra, wykładzina). 
 
Radna A. Ankiewicz odpowiedziała, że absolutnie nie podniesie ręki przeciwko świetlicy w 
Jelonku. Zarząd Osiedla Suchy Las nie widzi problemu, aby część zajęć uciążliwych z Osiedla 
Grzybowego przenieść do nich. Nikt nie będzie robił kłopotów. Radna zapewnia, że inni radni 
będą również za doposażeniem świetlicy przy ul. Nektarowej. Radna dodała też, że 
przewodniczący komisji w narracji internetowej sugeruje czytelnikom, że zajęcia będą 
zlikwidowane, co nie jest prawdą. Jest natomiast mowa o reorganizacji zajęć. Radna wyraziła 
swoje ubolewanie nad tym, że przewodniczący komisji porządku nie zachował się w porządku.  
 
Radny R. Rozwadowski zapytał o możliwość zamontowania automatycznego wyłączenia prądu. 
To dyscyplinowałoby uczestników imprez.  
 
Uczestniczka zajęć poprosiła, aby impreza ostatkowa nie kładła się cieniem na całej wieloletniej 
działalności świetlicy na Osiedlu Grzybowym.  
 
Mieszkanka sąsiadująca ze świetlicą zaznaczyła, że impreza ostatkowa nie była jedyną tak 
kontrowersyjną. 14.12.2023 roku odbyła się impreza pożegnalna pani z zajęć salsy zakończona 
po północy z paniami, panem przewodniczącym i winem.  
 
Radni poprosili o pokazanie zdjęć o których wspomniał NPP T. Lisowski z omawianego powyżej 
spotkania ostatkowego.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz wyjaśnił sprawę wydawania kluczy do świetlicy. Z-ca wójta I. Ciok 
zapytała dlaczego nie pilnowane są godziny zamknięcia zgodnie z regulaminem o 22.00? 
dlaczego osoby, które pobrały klucze nie zamykają świetlicy o 22.00? Przewodniczący J. 
Dudkiewicz odpowiadając poinformował, że miał odmawianą możliwość korzystania z innych 
świetlic (Złotniki-Wieś, Jelonek).  
 
Radny Z. Hącia zaznaczył, że błędem było to, że świetlica powstała w budynku mieszkalnym.  
 



Osoba prowadząca zajęcia zaapelowała o wstrzymanie się z uchwaleniem nowego regulaminu 
do momentu realnego stwierdzenia i ustanowienia terminarzu zajęć w nowej sali.  
 
Radna J. Radzięda przypomniała, że wielokrotnie była mowa o dostępności obiektów gminnych 
dla stowarzyszeń i że muszą one dostosować się do sytuacji i bazy jaka ma gmina. Tak samo 
sytuacja wygląda ze świetlicą na Osiedlu Grzybowym. To, że inna świetlica nie chce przejąć 
zajęć z Osiedla Grzybowego nie znaczy, że będą przez to unieszczęśliwiani mieszkańcy 
mieszkający nad tą świetlicą. Inną kwestią jest zniechęcanie prowadzących do przenoszenia 
zajęć w inne miejsca i to, że przewodniczący J. Dudkiewicz przedstawia sytuację inaczej niż 
miała ona miejsce. Co do przyzwyczajeń: jeżeli zajęcia są super, to nie będzie mieszkańcom 
przeszkadzało przejście trzech ulic dalej do nowej lokalizacji.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz zaznaczył, że spotkania mieszkańców/zarządu nigdy nie 
odbywają się poniżej godziny 20.00. Proponowany regulamin w tym momencie tę rzecz by 
wykasował. Przewodniczący nie wyobraża sobie jak działać w akcjach plenerowych, których jest 
sporo, nie mogąc wejść do świetlicy, gdzie zgromadzony jest sprzęt. Są różne okoliczność, które 
mogą się jeszcze pojawić i co wtedy? Zarząd prosi o informację na piśmie na nurtujące go 
pytania.  
 
NPP T. Lisowski poinformował, że niektóre osiedla nie mają swojego miejsca na zebrania, a 
mimo to funkcjonują. To, że przewodniczący przekazuje klucze po zajęciach innym podmiotom 
jest karygodne, bo urząd w pełnym zaufaniu przekazując klucze przewodniczącemu osiedla 
wierzy, że zajęcia będą prospołeczne i nie będzie wykorzystywania lokalu na inne prywatne cele 
bez zgody urzędu gminy. Przewodniczący J. Dudkiewicz wyraził zgodę na omawianą imprezę, 
która nie była zgłoszona ani opiekunowi świetlicy, ani urzędowi gminy. Gmina ma płacić za takie 
spotkanie? Imprezująca grupa naraziła gminę na szkodę, bo nie wniosła opłaty. Było to 
otrzymanie jakiejś korzyści. Świetlica traktowana jest jak prywatny folwark. Jeśli były problemy z 
zajęciami na Jelonku, to nadal umowę najmu ma gmina, więc dlaczego problemy z organizacją 
zajęć nie zostały zgłoszone do urzędu? Gmina gospodaruje świetlicami, a nie przewodniczący 
osiedli. Pan Lisowski zgłosił wniosek przeciwny i poprosił komisję o pozytywną decyzję/opinię w 
sprawie projektu uchwały oraz poinformował, że nowa świetlica przy ul. Nektarowej będzie 
gotowa do użytkowania w połowie kwietnia.  
 
Z-ca wójta I. Ciok po powzięciu informacji o przewidywanym zakończeniu prac remontowych 
świetlicy przy ul. Nektarowej zaproponowała, aby wejście w życie nowej uchwały odbyło się za 
zgodą rady od 01 maja 2024 roku.  
 
Mieszkanka sąsiadująca ze świetlicą poprosiła o respektowanie godziny zapisanej w projekcie 
uchwały.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz zawnioskował o nieopiniowanie projektu uchwały do czasu 
wyjaśnień zagadnień zawartych w piśmie zarządu Osiedla Grzybowego. 
 
Za wnioskiem przewodniczącego oddano 1 głos, przeciwko wnioskowi głosowało 3 radnych, 2 
osoby wstrzymały się od głosu.  



 
Wniosek o zmianę projektu uchwały autopoprawką wójta dotyczącą określenia daty 
wprowadzenia uchwały z datą 01.05.2024 roku został przyjęty jednomyślnie.  
 

• Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów, rad 
sołeckich, przewodniczących i członków zarządów osiedli jednostek pomocniczych 
Gminy Suchy Las. 

 
Sekretarz M. Kołodziejczak omówił projekt uchwały i odpowiedział na pytania członków komisji.  
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie.  
 

• Opiniowanie oświadczenia rady gminy Suchy Las przygotowanego na sesję w dniu 21 
marca 2024 roku. 

 
Przewodniczący J. Dudkiewicz odczytał oświadczenie.  
 
Radny R. Banaszak złożył wniosek o nieopiniowanie oświadczenia.  
 
Wniosek został przyjęty jednomyślnie.  
 
Ad. 8-9. 
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz poinformował o piśmie dotyczącym wywozu nieczystości z 
posesji w Suchym Lesie Wschód. Pismo zostało podpisane tylko imieniem. Komisja nie będzie 
tego pisma procedować. Została też złożona interpelacja przez radnych.  
 
Radny R. Rozwadowski poinformował, że na boisku Zająca Poziomki zniknęła obudowa ławek. 
Nie ma zadaszeń. Radna A. Ankiewicz i z-ca wójta I. Ciok zasugerowały, aby zapytać o tę sprawę 
referat komunalny lub GOS.  
 
Radna A. Ankiewicz zapytała o przystanki przy przy Osiedlu Pod Gwiazdami.   
 
Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że musi o to zapytać.  
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Protokółowała:        Przewodniczący: 

Justyna Krawczyk        Jarosław Dudkiewicz 

 


